

-SG/PRESS(90)77
-Paris, 5th December 1990

NEW PERMANENT REPRESENTATIVE OF TURKEY TO OECD

- Mr. Temel Iskit has taken up his duties as Ambassador and Permanent Representative of Turkey to the OECD, in succession to Dr. Mustafa Asula.
- Born in 1937 in Ankara, Mr. Iskit holds a degree in law from the University of Istanbul. He entered the Turkish foreign service in 1963, holding his first overseas appointment at the embassy in Bonn from 1965 to 1967. He was First Secretary in Teheran (1967-70) before heading the international economic relations section at the foreign ministry in Ankara from 1970 to 1972. Appointed Counsellor at the Turkish mission to the European Communities in Brussels in 1972, he returned to Ankara in 1976 as Deputy Director of the international economic relations department. Mr. Iskit was then, successively, Counsellor at the Turkish delegation to OECD (1978-80), at the embassy in Cairo (1980-82), and then Director of the department of free zones in Ankara (1982-84).
- Minister-counsellor at the Turkish embassy in Rome and Permanent Representative to the FAO from 1985, he returned to Ankara in 1988 as Counsellor to the Minister of State in charge of EC affairs. Mr. Iskit was named Minister-plenipotentiary and Director-General of the Department for the European Communities at the ministry in 1989, a post he occupied until taking up his present appointment.
- Mr. Iskit is married.

-SG/PRESSE(90)77
-Paris, le 5 décembre 1990

NOUVEAU REPRESENTANT PERMANENT DE LA TURQUIE AUPRES DE L'OCDE

- M. Temel Iskit vient de prendre ses fonctions d'Ambassadeur et Représentant permanent de la Turquie auprès de l'OCDE, en remplacement du Dr. Mustafa Asula.
- Né en 1937 à Ankara, M. Iskit est diplômé de la Faculté de Droit de l'Université d'Istanbul. Il est entré en 1963 au Ministère turc des Affaires étrangères et a occupé son premier poste à l'étranger à l'Ambassade à Bonn de 1965 à 1967. Premier Secrétaire à Téhéran (1967-70), il est devenu Chef de section au Département des Relations économiques internationales du Ministère des Affaires étrangères à Ankara de 1970 à 1972. Nommé Conseiller à la Délégation permanente de Turquie auprès des Communautés Européennes à Bruxelles en 1972, il retourne à Ankara en 1976 comme Directeur adjoint au Département des relations économiques internationales. M. Iskit a alors été successivement Conseiller à la Délégation permanente de Turquie auprès de l'OCDE (1978-80), à l'Ambassade au Caire (1980-82), puis Directeur du Département des zones libres à Ankara (1982-84).
- Après avoir été Ministre conseiller de l'Ambassade de Turquie à Rome et Représentant permanent de la FAO depuis 1985, il retourne à Ankara en 1988 comme Conseiller auprès du Ministre d'Etat chargé des affaires des Communautés Européennes. M. Iskit est nommé Ministre plénipotentiaire et Directeur général du Département des Communautés Européennes au Ministère en 1989, poste qu'il a occupé jusqu'à sa présente nomination.

M. Iskit est marié.

END-OF-TEXT